
Vykouklo jarní sluníčko .......

Konečně jsme se dočkali sluníčka, našli jsme v sobě
spoustu  energie  a  vyrážíme  na  výlety,  na  zahrádky,
těšíme se na prázdniny, vše je před námi.  Škoda,  že
toto  roční  období  je  tak  krátké  a  obvykle  než  se
vzpamatujeme, už začíná léto. Po dlouhotrvající zimě
se odkrývají opět škarpy plné odpadků a i na jiných
místech  najdeme  důkazy  lidské  necitlivosti  vůči
přírodě.  Velmi  často  kroutíme  hlavou  nad  tím,  kde
všude je vysypán odpad. 

Uvědomujeme si vůbec kolik ho produkujeme? Je
to  neuvěřitelné,  ale  každým rokem  odpadu  přibývá.
Mnozí  z Vás  se  zlobili,  že  opět  došlo  ke  zvýšení
poplatků za odpad a určitá regulace počtu kontejnerů
v Ondřejově. Připomínám, že se zvýšilo DPH z 5% na
19%, zvýšily se poplatky za uložení na skládky, PHM.
Na  druhou  stranu  množství  odpadu  narůstá
geometrickou  řadou.  Kontejnery  jsou  velmi  často
zneužívány k odkládání stavební suti, střešních krytin
apod. S tímto odpadem by se mělo zajet do sběrného
dvora  a   zaplatit.  To  je  však  iluze,  vše  končí
v kontejnerech. Ale ta zloba na obecním úřadě, jak to,
že kontejnery jsou stále plné,  proč se za odpad se platí
víc, přeci majitelé rekreačních objektů veškerý odpad
vozí  do  Prahy,  nikdo  nechápe  proč  má  platit,  když
žádný odpad neprodukuje. Těch pár papírových obalů
přeci spálí,  na zahradě má každý kompost  atd.,  atd.  

Tak se tedy ptám, kde se bere tolik odpadu,  jak to
že  kontejner  vydrží  den,  dva  ?  Blíží  se  doba,  kdy
1000,-Kč bude málo ? Je to nekonečné. 

Pokud někdo z Vás zná recept na tento problém, ať
poradí,  nebo  si  ho  nechá  pro  svoji  kandidaturu  do
příštích  voleb,  určitě  bude  úspěšný.  Nám  neznalým
nezbývá,  než  přijmout  další  nepopulární  opatření,
jakým  je  např.  regulace  počtu  kontejnerů,  přesná
evidence počtu popelnicových nádob prostřednictvím
nálepek apod. 

Tak hezké jaro !!!
                                                           J.M. 

 
Jarní úklid

I  v letošním  roce  se  řada  z našich  spoluobčanů
podílela na jarním úklidu v obci. Chtěla bych touto cestou
poděkovat  všem,  kteří  jakýmkoli  způsobem  pomohli
vyčistit kus veřejného prostranství, např. před svým domem
chodník, cestu apod. Velký dík patří HS Ondřejov za úklid
Hlavačova, jejich činnost je již tradiční a jejich pomoc při
vyklízení  zejména  škarp  podél  silnic  je  téměř
nenahraditelná. Hodně pomohla i Základní škola Ondřejov
při úklidu na náměstí a také v obecním lese. 

Rušení nočního klidu
S hezkým  jarním,  téměř  letním  počasím  se  opět

dostavuje nešvar hlasitých hudebních produkcí. Naposledy
jsme  to  zažili  30.dubna  při  pálení  čarodějnic.  Velmi  se
přimlouvám za  ohleduplnost  mezi  námi.  Jistě  dovedeme
pochopit,  že  občas  je  důvod  pro  rodinnou  oslavu  na
zahradě,  spojenou  s hudbou,  ale  mělo  by  být
samozřejmostí, že se před tím domluvíte se svými sousedy,
aby se na to „psychicky“připravili, nebrali si ten den k sobě
na spaní např. malé děti. Ale spustit decibely na maximum
bez varování  je  hodně sobecké,  nesolidní  a  v rozporu  se
všemi zásadami slušného sousedského soužití. A hlavně je
to  přestupek,  který  lze  potrestat  pokutou.  Chci  věřit,  že
v Ondřejově bydlíme rádi proto, že je zde příjemné životní
prostředí, klid a v žádném případě ho nechceme ničit sobě a
těm  druhým.  A  hlavně  nepodceňujte  solidní  sousedské
vztahy, nikdy nevíte, kdy bude svého souseda potřebovat. 

  J.M. 

   Odvoz nebezpečného odpadu
Dne  19.5.2005,  ve  čtvrtek  bude  přistaven  mobilní
kontejner , do kterého je možno odevzdat:
vyřazené  lednice,  mraznice,  televizory,  rádia,  zbytky  barev,
ředidel, rozpouštědel, nádoby od barev, olejů, oleje motorové,
převodové, hydraulické, akumulátory, monočlánky, staré léky,
pneumatiky, zářivky, výbojky, hadry od barev, olejů, sorbenty.
Místa a čas umístění mobilního kontejneru:
Ondřejov náměstí           - 16,45 - 17,15 hodin
Ondřejov areál ZD - 16,30 - 16,45 hodin
Třemblaty požární nádrž - 15.30 - 16.15 hodin
Turkovice u prodejny - 14.30 - 15.15 hodin

       O n d ř e j o v s k ý    o b č a s n í k                  vydání 6.5.2005



Informace ze zasedání zastupitelstva 
                                                    a rady obce

7.2.2005  Rada obce se zabývala žádostmi J.Tomky o
povolení terénních úprav na části pozemku p.č. 1286/1 v k.ú.
Třemblat  pro  účely  vybudování  přístupové  komunikace
k rekreační chatě. 

Paní   Ivana  Vodrhánková požádala o pronájem části
veřejného prostranství před čp. 18 pro umístění předzahrádky
u provozovny Pizzerie. 

Dále  rada  projednávala  s projektantem  p.  Škvárou
koncepci  řešení  kanalizace  na  území  celé  obce.   Největší
problém je řešení odkanalizování Turkovic. Bylo dohodnuto,
že  toto  téma  bude  projednáno  na  veřejné  schůzi  s občany
Turkovic, které se uskutečnilo 11.2.2005.

Rada  obce  schválila  pronájem garáže pro parkování
služebního  vozidla,  schválila  výši  příspěvku  na  žáka  ZŠ
Ondřejov  ve  výši  4000,-Kč,  byl  předložen  návrh  volebního
řádu pro volbu členů školské rady, byl schválen poplatek za
odpad  pro  podnikatele  ve  výši  1650,-Kč  za  jednu
popelnicovou nádobu.

Dne  21.2.2005  se  rada  obce  zabývala  žádostí  Ing.
J.Vodrhánkové o odprodej pozemku PK 585 v k.ú. Ondřejov u
Prahy za 15,-Kč/m2. Rada obce žádost zamítla. 

Dále byl projednáván výsledek veřejné schůze občanů
v Turkovicích.  Občané  Turkovic  odmítli  koncepci  tlakové
kanalizace  s domovními  čerpacími  stanicemi  a  požadují
kanalizaci gravitační.  Návrh gravitační  kanalizace s centrální
čerpací  stanicí  a  výtlakem do  Ondřejova  je  finančně  velmi
nákladný nejen z hlediska nákladů na výstavbu, ale zejména
nákladů na provoz. Rada obce doporučila o koncepci jednat
dále. 

Rada  obce  schválila  příspěvek  obcí  na  neinvestiční
náklady spojené s provozem MŠ Ondřejov ve výši  6300,-Kč
na jednoho žáka. Bylo rozhodnuto o rozdělení dotace ve výši
16300,-Kč  pro  SDH  Turkovice  a  SDH  Ondřejov  rovným
dílem.  Rozhodnuto  bylo  rovněž  ve  věci  rozdělení  částky
z programu regenerace MPZ a sice pro opravu kostela a domů
čp. 16 a 26.

7.3.2005  rada  obce  projednávala  návrh  parcelace
obecních  pozemků  pod  Březským  vrchem,  kde  bylo
odsouhlaseno prodloužení navržené komunikace až k hranicím
pozemku pani Křivánkové. 

M.Macháček  informoval  o  jednání  s pracovnicí
hygienické stanice paní Rösslerovou o umístění tělocvičny do
kulturního domu. Ta při prohlídce sdělila některé požadavky,
kterým musí stavba vyhovovat. Nejpodstatnější bylo, že vchod
do tělocvičny  a do restaurace musí být od sebe odděleny.  

Dále  byla projednána žádost  paní  Lenky Jeníkové o
pronájem Kulturního  domu,  neboť  nájemcem je  dosud  pan
Čapek.   Nejprve  je  nutné  ukončit  nájemní  vztah  s panem
Čapkem,  poté  vyhlásit  záměr  pronájmu  a  teprve  pak  lze
rozhodnout o pronájmu.

21.3.2005 informoval M.Macháček o svolání zástupců
ondřejovských spolků a organizací za účelem projednání úprav
kulturního  domu.  Definitivně  bylo  rozhodnuto  o  dotaci  na
opravu  kostelní věže ve výši 112.000,-Kč a 88.000,-Kč  bude
určeno na opravu portálu a ostění domu čp. 16.  

Rada  obce  rozhodla  o  podání  odvolání  proti
územnímu rozhodnutí SÚ Mnichovice, kterým byla povolena
parcelace pozemků PK 896/1, 896/2 a PK 904 v k.ú. Ondřejov
(lokalita mezi Březským vrchem a Choceradskou ulicí naproti
hřbitovu)  Důvodem  odvolání  bylo  řešení  přístupu  úzkou

cestou  vedle  Šiklových,  ačkoliv  původní  návrh,  který  obec
schválila měl řešený přístup z Choceradské ulice. 

Rada obce vzala na vědomí žádost  AsÚ Ondřejov o
odkoupení  obecního  lesa  u  hvězdárny.  Byla  schválena
smlouva  s městem  Mnichovice  o  projektu  Komunitní  síť
Mnichovicko. 

4.4.2005  rada  obce  projednávala  žádosti  občanů  o
prominutí  poplatku  za  odpad,  zavezení  úvozové  cesty  na
Šibeničkách  kamenem,  řešení  stavby  komunikace  v ulici
Větrná,  umístění závory za hřbitovem na cestu ke sběrnému
dvoru,  dělení  pozemků  o  opravu  komunikace  k rekreačním
objektům ve Třemblatech. Projednáváno bylo dokončení úprav
na  náměstí  před  čp.  15,16,17.  Je  nutné  dosypat  zeminou
zatravňovací dlaždice a po májích zavézt prostor před čp. 17
zeminou  a zatravnit.

7.4.2005 zasedalo zastupitelstvo obce,  jehož zápis je
uveřejněn  na  stránkách  obce  (www.ondrejov.net).  Hlavním
bodem  bylo  posouzení  úprav  sálu  v kulturním  domě  pro
potřeby tělocvičny. Po bouřlivé diskuzi byl přijat kompromis,
kterým bylo  schváleno  zbourání  promítací  kabiny,   výměna
topení na sále, nový strop včetně osvětlení,  vchod přes I.patro
s tím, že z pokoje – budoucích šaten - bude probourán vchod
na galerii v sále.  Tím bude vyhověno požadavku odděleného
vstupu  od  restaurace..   Práce  na  úpravách  by  měly  být
započaty ještě v průběhu května.  

Dále  zastupitelstvo projednávalo žádosti  o  schválení
smlouvy  o  uzavření  smlouvy  budoucí  o  zřízení  věcného
břemene na  pozemky p.č.  1487/21,  1456/31,  1456/13  v k.ú.
Třemblaty  pro  účely  stavby  kVN,  TS,kNN  č.k.  1470/1-27,
žádost  AsÚ  o  odkoupení  obecního  lesa,  bezúplatný  převod
pozemku  p.č.  1687/3  v k.ú.  Třemblat  od  PF  ČR,  žádost
Ředitelstvi  silnic  a  dálnic  o  výkup  pozemků  pod  pilíři
dálničního  mostu  v k.ú.  Turkovice  u  Ondřejova,  bezúplatný
převod  komunikace  u  bytových  domů  BD  Praha  východ,
žádost  Ing.  Jany  Vodrhánkové o  odstranění  podmačování
pozemku  p.č.  2433/7  v k.ú.Ondřejov  u  Prahy,  žádost  o
venkovní  vedení  VN  pro  účely  posílení  sítě  Turkovic
z Ondřejova  do  Turkovic  s tím,  že  podél  silnice  by  byly
umístěny sloupy s vedením VN.

18.4.2005  rada  obce  projednávala  žádosti  o  snížení
poplatku za odpad, opakovanou žádost Ing. Jany Vodrhánkové
o odprodej PK 585 v k.ú. Ondřejov u Prahy, záměr výstavby
na  pozemku  p.č.  617  v k.ú.  Ondřejov  u  Prahy,  záměr
vybudování rybníku na území obce, žádost o regulaci omezení
dopravy  na  komunikaci  p.č.  1822/8  v k.ú.  Turkovice  u
Ondřejova,  návrh  na  rozdělení  příspěvků  na  činnost  spolků
v obci, ukončení pronájmu kulturního domu s panem Čapkem
k 30.6.2005, námitky manželů Tlamichových k vodoprávnímu
řízení  o  stavbě  vodovodu v Turkovicích,  smluvní  podmínky
s panem  Obrem  o  likvidaci  odpadů,  umístění  bankomatu
v obci,  o  výběrovém  řízení  na  zpracování  projektové
dokumentace  kanalizace,  o  výběrovém řízení  na  dodavatele
stavebních úprav sálu v KD pro potřeby tělocvičny.

Fotografie na občanské průkazy, řidičské průkazy

Ve středu dne 18.5.2005 od 10.00 hodin na obecním
úřadě si  můžete  nechat  vyhotovit  fotografie  na  nové
průkazy.  Lze  obdržet  4  ks  za  90,-Kč.  Po  předchozí
dohodě si lze objednat fotografa i do bytu. Věříme, že
zejména  starším  spoluobčanům  tato  nabídka  přijde
vhod  a  této  možnosti  využijí.  Na  obecním  úřadě
můžete  obdržet  rovněž  příslušné  formuláře  žádostí
např. o vydání občanského průkazu.

2 OZVĚNY



Zpravodajství z TJ Sokol Ondřejov
V zimních  měsících  jsme  uspořádali  fotbalový  ples,

maškarní  ples  a  dětský  karneval.  Všechny akce  měly velmi
zdařilý průběh a kromě toho ,že přispěly do pokladny naší TJ
slušnou  finanční částkou, všichni návštěvníci těchto akcí se
dobře  bavili.  Výbor TJ   děkuje  všem  svým  členům  za
příspěvek do tomboly. Stejně tak i děkuje Jiřímu Rečkovi ml. a
Mílovi  Řezbovi za  vytvoření  správné  nálady  při  pořádání
dětského karnevalu.

V sobotu  12.března  proběhla  Valná  hromada  TJ
Sokol. VH byla spojena s volbou nového výboru  TJ. Protože
se jedná o funkce ryze dobrovolné, zájem o práci ve výboru
byl  minimální.  Byli jsme nakonec  rádi,  že  stávající  členové
hlav. výboru resp. revizní komise pochopili situaci a rozhodli
se kandidovat a pokračovat v práci ve prospěch naší TJ. Snad
byli motivováni blížícím se výročí . V roce 2007 totiž naše TJ
oslaví 100let svého  trvání a takové jubileum si zaslouží, aby
bylo řádně oslaveno.
Staronový výbor pracuje ve složení:
Jaroslava Stárková…………....předsedkyně
Jan Kölbl st. …………….……sekretář
Frant. Krucký……………..…..hospodář
Jar. Křeček……………………1.člen výboru
Frant. Hnízdo…………………2.člen výboru
Z jednotlivých oddílů byli do hlavního výboru kooptováni:
Vlad. Stárek………………  …fotbal
Jiří Reček ml………………….tenis
Odbor SPV a oddíl badmintonu své zástupce navrhne do
konce dubna 2005.
Také revizní komise pracuje ve staronovém složení:
Ludmila Krejčíková, Mil. Sedláčková a Lad. Padevět.

V současné době se naše TJ připravuje na pořádání
tradičních „Májí“, které se uskuteční v sobotu 7.května
s následujícím programem:
13,00hod.          koncert dech. hudby p. Hrušky 
13,30hod.          vyhrávání u májek
18,30hod.         Česká beseda u máje
19,00hod.         dražba máje a kácení
20,00hod.         taneční zábava, hraje hudba „Diplomat!
 Věříme,  že  svým zájmem podpoříte  tradici  ondřejovských
“Májí“  a my tak získáme chuť do pořádání podobných akcí i
v příštích  letech.  V posledních  letech  se  nám bohužel  často
stává, že dívky svoji májku neozdobí. Je samozřejmé, že jejich
rozhodnutí  respektujeme,  i  když  je  nám  líto  zbytečně
vynaložené  práce.  Proto  se  obracím  na  všechna  děvčata
s prosbou,  aby  zvážila  všechna  pro  i  proti.  V případě,  že
skutečně  nemají  zájem o  taneček  pod  svojí  májkou,  aby to
včas sdělily pí. Jaroslavě Stárkové(323620321) resp. autorovi
článku  (323649274).  Ušetříte  nám  tím  zbytečnou  práci
s přípravou  a  stavěním  břízek,  které  potom  stejně  končí  u
popelnice.

Fotbalový  oddíl  uspořádá  v týdnu  od  16.května  do
21.května nábor žáků.  Každý den od  17hod.  a v sobotu od
10hod.  budeme  připraveni  zaregistrovat  naše  nové  resp.
staronové fotbalové naděje. Podle počtu zájemců a podle jejich
věkového  složení  se  pak  rozhodneme  do  jaké  soutěže  žáky
budeme moci přihlásit. Prosíme rodiče fotbalových nadějí, aby
využili této příležitosti a své ratolesti přihlásili k registraci. V
průběhu  měsíce  května  a  června  budeme  trénovat  a  tak  se
připravovat na start v mistr. soutěži. Kvalitní fotbalový trávník
na Vás čeká!!!

 

Konec  války  v Ondřejově,  aneb  události
května 1945 podle zápisu v obecní kronice.

Březen – Do Ondřejova přivezeni takzvaní „Národní
hosté“,  něm.  uprchlíci  v počtu  187  osob  z okolí  Striegau,
česky Opolí  z býv.  našeho Slezka v 5  hod.  odpoledne osmi
koňskými  potahy z Ondřejova  a  2  nákladními  auty s přívěs.
vozíkem.  Mělo  jich  býti  původně  250  osob.  Prozatím
ubytováni v hostinci „U Hávů“. Předpovídá se konec války do
5 neděl.

Duben  –  Dávka  kuřiva  na  týden:  15  cigaret,  3
doutníky. Lidé začínají šatstvo, prádlo a cenné věci zakopávat
do země ze strachu z nastávajícího ústupu něm. vojska, které
teď rychle ustupuje před Sovětskými vojáky. 17.4. dopoledne
šarvátka amer. a něm. letadel nad Pecným. Poslední dny dubna
žijí  lidé  v úplné nejistotě,  neboť  jak vše ukazuje, válka je u
konce a záleží již jen na tom, jak náš kraj ten ústup Němců
přežije. Lidé již také nepřijímají německé peníze.

Květen – Svátek práce, ale po celý den je zima. U nás
projíždějí denně německá auta, selské povozy těžké s nezvykle
vysokými koly a s voly, jsou to utečenci ze Slezska, vojsko na
kolech  s panceřovými  pěstmi,  spousta  Hitlerovi  mládeže  na
jízdních  kolech,  ozbrojeni.  Žádný  lidi  v tyto  dny  nepracují
v polích,  jen  nutné  doma.  24  povozů z Ondřejova stěhovalo
lazaret  něm.  vojáků  z Komorního  Hrádku  do  Václavic  na
Neveklovsku. Projíždějí útvary na kolech vojáků s odznakem
umrlčí hlavy nad kříženými hnáty na čepicích a panceřovými
pěstmi, směr Český Brod. 

4.  května.  projíždí  obzvlášť  mnoho  vojska  všeho
druhu  k Českému  Brodu.  K večeru  přijíždí  velká  kolona
zásobovacích vozů plně naložených všemi potravinami. Koně
řídí děti v uniformách, patřících ještě do školy, s nimi 1 četař,
3 důstojníci. V tu dobu, kdy tyto stáli ještě na silnici a nebyli
ubytováni  po  usedlostech,  naši  odrostlejší  hoši  a  starší  lidé
začali počínaje četnickou stanicí strhávat německé nápisy na
obchodech, hostincích apod. Četníci tomuto vůbec nebránili a
po  strhání  firem  za  nadávky  veřejně  Němcům  odešli
k pomníku  padlých,  kde  zazpívána  národní  hymna  a
procházeli v radosti a zpěvu Ondřejovem. Němečtí důstojníci
ubytovaní  u  Hávů,  v noci  prchli  a  vojáky nechali  na starost
četaři,   v noci  seděli  v chlévech  u  koní  s puškami  v ruce,
chtějíce se bránit v případě potřeby. 

5.  května  –  V časných  hodinách  ranních  vyvěšen
vypůjčený čsl. prapor na domě, kde se nalézá četnická stanice.
Ráno v 5.30 hodin dostává četnická stanice od okres. četnické
stanice příkaz by nezabraňovaly v strhávání německých nápisů
a vyvěšování čsl. vlajek. Lidé narychlo již v noci předělávali
protektorátní  prapory  zase  na  čsl.  vlajky  a  ráno  je  již  také
vyvěšovali. Naše vlajky zase vlají a je po otroctví. Již v 9.00
hodin  přijíždí  v nákladním  autě  člen  takzvaného  okresního
Národního  výboru  z Kostelce  p.  Tůma na  čet.  stanici,  kam
svolává  p.  Vilimovského,  legionáře,  dobrovolně  se  hlásí  za
Sokol p. Novotný Josef, uč. J.Kölbl k novému vedení správy
obce.  Tím  přestala  náhle  činnost  pana  starosty  Šebla a
obecního  úřadu.  Okres  Český  Brod  vypověděl  poslušnost
vládě  Protektorátu  a  dal  se  do  služeb čsl.  vládě  v Košicích.
Bohužel, radost ze všeho je zkalená v 11.00 hodin, kdy p. V.
Novák,  kolář,  odcházející  od  souseda,  byl  projíždějícími
německými vojáky u domu zastřelen jednou ranou.
Odpoledne je ustaven Místní národní výbor. Předsedou je pan
Vilimovský, členové – J-Kölbl, Josef Novotný, St. Klokočník,
Josef  Švanda,  Josef  Řehák.  Odpoledne  též  musely býti  čsl.
prapory sejmuty a sice na telefonický rozkaz velitele gen. pol.
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maršála Görnera. Německé nápisy dle tohoto rozkazu měly být
zase  obnoveny.  Dopoledne  uběhlo  a  přišla  hodina  polední,
minuta za minutou až udeřila 12.30 hodin. Rozhlas Praha II
vysílá hudbu na gramofonových deskách, pojednou se odmlčí
a  hlasatel  volá:  Voláme  českou  policii,  dostavte  se  do
rozhlasu,  zachycen  hluk,  volání  umlká.  Za  chvíli:  Voláme
českou policii  a četnictvo, přijďte pomoc. Zase volání náhle
umlká.  Člověka  tato  zpráva  rozrušuje  neb  neví  co  se  děje
v tuto  dobu  v Praze.  Opět  se  volání  ozývá,  ale  úpěnlivěji.
Žádáme  české  vojsko,  četnictvo,  policii,  dostavte  se  do
rozhlasu, přijďte co nejdříve. Za chvíli ještě více žádostivěji:
Vojsko, voláme Vás co nejvíce, čekáme Vás. Rozhlas umlká.
Teď  si  uvědomujeme,  že   se  Praha  vzbouřila  okupantům.
Ticho ..... Český odpor v rozhlase postupně likvidován. Každý
teď hledal umlčenou stanici,  až byla zachycena,  která vysílá
z podzemí.  Po  delší  přestávce  zachycena,  ale  hodně  slabě,
hrají hudbu z desek, pojednou ozývá se : Praha II hlásí se na
vlně  415  m.  Volá  spojence  na  pomoc-  rusky,  francouzsky,
anglicky, dále: Volá Praha II na vlně 415 m. Němci nás zradili,
nedodrželi  ujednání.  Voláme  spojenecké  armády,  pomozte
rychle,  pošlete  tanky,  letadla,  nedejte  zničit  naši  Prahu.
Pomozte rychle, Němci nás ohrožují. Dále: Voláme spojence,
voláme hloubkové letce na pomoc. Od Benešova se blíží 40
něm.  těžkých tanků  jedoucí  ku  zničení  Prahy  po  silnici
Benešov – Praha. Tuto zprávu zaslechli letci Sovětské armády,
přiletěli a zničili jich 32. Ku Praze se jich dostalo jen 8. Celý
den  prší.  Praha  se  hrdinně  brání  při  nedostatku  zbraní  a
střeliva.  Velitelem v pražské revoluci v oblasti Praha východ,
t.j. východní polovina Prahy, čtvrtě Praha I,II,VI, X, XI, XII,
XIII,  XIV,  XV  byl  nám  známý  plk.  gen.  št. František
Vejmelka,  který chodil  v Ondřejově do školy a  bydlí
nyní  v č.p.  178,  kam  stále  dojíždí  na  dovolenou.
Zvláště řídil boje na Pankráci a na Žižkově.
V témže čase u nás:

6.  května –  Občanstvo  vyzváno rozhlasem z Prahy,
aby  se  zúčastnilo  národní  povinnosti  –  uposlechlo  s radostí
této  výzvy  a  provádělo  spojení  na  kolech  se  sousedními
obcemi a přijíždělo zpět s hlášením o příchodu  něm. vojska.
Ostatní odchází – ten se sekerou, onen s pilou zvrátit krajové
smrky přes silnici Ondřejov – Mnichovice v polesí Hlavačov.
Tím chtějí zamezit postup Němců ku Praze. Totéž učinili i na
silnici Ondřejov – Kostelní Střimelice. Na večer pak zemědělci
odvezli  z revíru  Hlavačov klády  na  silnici  Ondřejov  –
Chocerady,  kde  začíná  svah  za  hřbitovem,  kde  utvořena
z těchto klád přes silnici vysoká zábrana, která, jak se ukázalo
později, mohla býti pro Ondřejov osudná v odvetné pomstě od
Němců.  Strach  Němců ze  Sovětů  však byl  silnější.  Prapory
byly zase  vyvěšeny.  Němci  „národní  hosté“  jsou  v poledne
soustředěni  ze  všech  domů do  školy,  kde  jsou  hlídáni,  aby
nedávali  žádné  zprávy  projíždějícím  Němcům.  Odpoledne
v hostinci  p.  V.  Bělíka zřízena  místnost   Červeného  kříže
s lékárničkou, několika lůžky za přispění několika mužů a žen
k ošetřování. Dům označen praporem Červeného kříže. Taktéž
vařena černé káva pro noční hlídky a pro Němce ve škole.
V obci zřízena ozbrojená občanská stráž z bývalých vojínů. Na
polích  všechna  práce  ustala.  Obcí  prchají  něm. autokolony,
obrněná auta, ve dne v noci. 

7. května –  proběhl za stejných okolností,  změněno
jen to, že zábrany na silnici odstraněny pro případ blížící se
Sovětské armády.

8. května –  v dopoledních hodinách přijela dvě malá
obrněná auta s Rudoarmějci. Jsme svobodni. Konec válečných
hrůz, konec nervového napjetí, konec „Pečkárny“, „Pankrácké
sekyrárny“, žalářů, koncentračních táborů.

9. května –  povolány ročníky vojínů  1911-1915 do
zbraně.

10.  května  –  v noci  kolem  3  hodiny  přijela  do
Ondřejova Sovětská armáda. Ubytovali se ve všech domech,
kde  byli  od  neočekávaně  probuzeného  občanstva  srdečně  a
mile přivítáni a pohoštěni, čím bylo v této noční době po ruce.
Žádný z obyvatel nespal, ale Rudoarmějci, vysíleni a unaveni
byli přemoženi spánkem. 

11. května – dnes od časného rána jiná část sovětské
armády jak v jednom provaze tryskem koňstvo nešetříc,  jelo
vojsko k Senohrabům a dále majíc jeden cíl – obklíčit a zničit
tábor SS na Neveklovsku. Do Ondřejova přijel generál Nikolo
– příjmení nezjištěno a  byl ubytován u dr.  Bumby. Němečtí
uprchlíci  ze  školy  odvedeni,  starší  odvezeni  do
shromažďovacího  tábora  v Modřanech.  Jedna  uprchlice  –
matka  dvou  dětí  –  přeřezala  si  tajným  nějakým  nástrojem
z neznámé  příčiny  ve  škole  tepny  a  vykrvácela.  Do  Prahy
odvezeno plné auto nákladní p. Vodrhánkové s moukou, vejci,
a  vším  možným  k jídlu  pro  pomoc  postižených  v Praze,
darovaných občany.
Ve  vile  p.  Turka –  Kratochvíla  byla  umístěna  ústřední
telefonní  stanice  vojenská,  u  Vávrů  čp.  2  vysílací  stanice.
Všechny  lesy  v okolí  –  Hlavačov,  Kubětina,  Korouhvice,
Obora  byly obsazeny 4 pluky sovětských vojáků.  Vojáci  se
zařizovali  jako  doma,  vykácením  stromů  nadělali  si  pěkné
chodníky, jehličí všechno shrabali a odvezli ven na hromady,
chodníky vypískovali, krajové stromy kol chodníků do výšky 2
m obílili, zryté záhony vysázeli květinami, vystavěli si krásné
domky, krásné brány dle ruského způsobu, zavedli si v Oboře
elektriku,  pro  koně  dřevěné  stání,   střechu  z chvojí,  žlaby
z prken, , na napájení kádě z přeřezaných pivních sudů.  Štěstí,
že nynější vlhké a teplé počasí dává již růst po druhé jeteli,
který  se  již  seká  jak  pro  koně  vojáků,  tak  pro  zvířectvo
občanů.

20. května - první schůze národního výboru  v 10.00
hodin.  Po  ustanovení  šestnácti  činovníků  národního  výboru
byli zvoleni: předseda – Jin. Kölbl, čp. 10, místopředseda Jos.
Řehák, čp. 222, zapisovatelem Jar. Procházka ml. čp. 58. Poté
bylo pracovní rozvětvení členů na tyto odbory:
     Bezpečnostní, zdravotní, ubytovací odbor – Jos.Šebl, Jar.
Švejda, Jos. Novotný
     Sociální a pracovní odbor – St. Klokočník, Jos. Chlumský,
p. Sadílek
     Finanční  odbor  –  Jind.  Kölbl,  Ant.  Klouček,  Ant.
Vilimovský
     Zásobovací odbor – Jar. Linhart, Anna Trefná, Jos. Řehák
     Zemědělský odbor – Fr. Šála, Jos. Palma, Fr. Šalda
     Kancelářská síla: V Pružina

27. května –  zrušeno místní vojenské velitelství. Od
28.5. organizuje MNV samostatně místní obranu bez nároku
finanční  pomoci  vojenských  nebo  jiných  úřadů.  Pro  takto
zorganizovanou  ochrannou  četu  nebo  skupinu  zapůjčeno  5
vojenských stejnokrojů a potřebný počet zbraní a střeliva.

28. května – ONV v Českém Brodě přijímá přihlášky
osob  a  rodin,  které  se  hodlají  jako  kolonisté  usídlit
v pohraničním území. 

31. května – okresní posádkové velitelství v Českém
Brodě  upozorňuje  obyvatele  obcí  okresu,  že  veškeré
pivovarské  sudy  a  lahve,  Rudou  armádou  odložené  podél
silnic,  na návsích nebo na ulicích či v soukromých bytech a
výčepních místnostech, dlužno neprodleně odevzdati místnímu
obecnímu  úřadu.  Zatajení  nebo  přechovávání  těchto  nádob
bude považováno za trestný čin.
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Co je nového v naší knihovně.... 
Od 1.1.2005 je  knihovnicí  paní  Jana  Novotná.  Dlouhá

léta před ní vykonávala tuto činnost velmi pečlivě a vzorně paní
Ivana Klokočníková. Za její obětavou práci jí patří náš velký dík.
Knihovna je  stále umístěná v přízemí budovy Mateřské školy a
nabízí širokou škálu literatury. Jistě si vyberete např. na blížící se
dovolenou  knihu, která potěší, pobaví nebo poučí. Připomínáme,
že  otevírací  doba  je  úterý odpoledne od 14.30 hodin do 16.30
hodin. 

Vítání občánků
Jako  vždy,  i  v  letošním  roce  přivítáme  naše  nové

občánky do  naší  obce.  Stane  se tak 7.  května v ondřejovském
mlýně od 9.30 hodin. Všichni se moc těšíme na Sabinu Šafrovou,
Adrienu Annu Sadílkovou, Jiřího Pavla  Češku, Sáru Pejzlovou,
Romana  Horáčka,  Kristýnu  Beránkovou,  Marka  Tlamichu,
Kateřinu Moravovou, Antonína Páce a Annu Schwartzovou

Oznámení o záměru pronajmout restauraci
v Kulturním domě

      V souladu s ust. § 39 odst.1 zák.č. 128/2000 Sb., o obcích,
oznamuje  obec  Ondřejov  záměr  pronajmout  část  nebytových
prostor v Kulturním domě v Ondřejově – restauraci od 1.7.2005.
Občané mají možnost se k záměru vyjádřit, předložit své nabídky,
připomínky  apod.  nejpozději  do  1.6.2005  na  obecním  úřadě
v Ondřejově.
                                              JUDr. Jaroslava Malá
                                                   starostka obce

 Kruh přátel hudby
Odložený  koncert  TRIO  von  ALOE  (z  19.2.) se

uskuteční v sobotu 14 května 2005 v 19:00 ve mlýně.
 

Inzerce:
Koupím pole, louku nebo malý domek t.č. 603442474
Prodám chatu ve Třemblatech, u lesa, vlastní pozemek,

klidné místo, vlastní studna, elektřina, 
telefon: 241442839
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Jaké bylo počasí v loňském roce v Ondřejově     

KLIMATOLOGICKÁ STANICE  HMÚ   ONDŘEJOV  U  PRAHY   11572          2  0  0  4
I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII roční
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16.12
-8.7
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součet
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42.7 47.2 34.0 73.3 79.0 65.0 42.8 50.5 21.7 76.1 18.9 618.8

s n í h
v cm      24 64 32 27 0 0 - - - - - 9 5 137

počet bouřek - - - - 4 16 8 14 - - - - 42

         ;Nejvyšší teplota  v  roce    2 0 0 4            31.8°C                            Úhrn srážek v roce   2 0 0 4                  619  mm
          ; Nejnižší teplota                  2 0 0 4          -15.4 °C                            Úhrn sněhu v zimě  2 0 0 3 – 2 0 0 4    147 cm         

 Počet bouřek  v  roce        2 0 0 4           42                                      Úhrn sněhu v roce 2004                       137 cm  
-  Dlouhodobá   roční   průměrná    teplota        7.4  °C   
   Nejvyšší prům. teplota  v  roce   2 0 0 0          9.4  °C        
   Nejnižší prům. teplota  v roce    1 9 5 6          5,7 °C
   Nejvyšší  teplota  v  roce            1 9 8 3        37.0   °C      

     Nejnižší  teplota  v  roce            1 9 8 5        -22.2 °C
     Nejvyšší úhrn srážek  v  roce     2 0 0 2         1049   mm         
     Nejnižší úhrn srážek v  roce       1 9 5 9         4 15    mm 

za poskytnuté údaje děkujeme M. Páleníkovi



 

Jubilea březen – duben - květen
Libuše Rédlová, Ondřejov           81 let
Marie Vodrhánková, Ondřejov    81 let
Josef Čelechovský, Ondřejov      85 let
Františka Barešová, Třemblat      85 let
Anna Hašková, Turkovice           95 let   
Miroslava Sloupová, Ondřejov    80 let
Libuše Michalová, Turkovice      75 let
Josef Micka, Ondřejov                 82 let   
Růžena Kölblová, Ondřejov         81 let     
Miroslav Šebl, Ondřejov              85 let   
Antonín Tlamicha, Ondřejov       75 let
Miroslav Kolka, Ondřejov           84 let
Jiřina Kratochvílová, Ondřejov    84 let
Zdeňka Trojánková, Třemblat      82 let

Všem oslavencům srdečně blahopřejeme a přejeme pevné zdraví do dalších let !!!

Úmrtí:    
Jiřina Horáková - Třemblat
Anežka Kulhánková - Ondřejov
Jan Šebl - Ondřejov
Václav Vycpálek - Ondřejov
Ing. František Císař - Turkovice
Marie Štádlerová - Třemblat 

                                SS  P O L E Č E N SP O L E Č E N S  KK  Á     R U B R I K A            Á     R U B R I K A            

Sňatek
Michaela Havlíčková a Jiří Králík nám oznámili,

 že dne 2.4.2005 na zámku Jemniště uzavřeli manželství

Zlatá svatba

Paní Vlasta Šálová a pan Jan Šála z Ondřejova oslavili
11.dubna 2005 padesát let společného života.

                                   
Pozoruhodné výročí

      Blažena a Robert Císařovi, Třemblaty 70  
dne 23.3.2005 oslavili 65. výročí společného života.

Přejeme jim ještě spoustu příjemně společně prožitých
let a zdraví. 

Malé ohlédnutí..
Dlouhá léta Jan Šebl pozorně sledoval dění v naší obci a pečlivě

zapisoval  do  obecní  kroniky.  Byl  to  člověk  společenský,  spolehlivý,
skromný  a  v  mnoha  ohledech  byl  velmi  aktivní.  Mnozí  z Vás  jistě
vzpomenou,  jak s nimi hrával  stolní  tenis  v T.J.  Sokol Ondřejov,  mnozí
zase vzpomenou na jeho činnost ve zdejším ochotnickém divadle. Napořád
se zapsal do obecní kroniky svým pohledem na život v Ondřejově.  Lidé
jako on, vytvářejí  v obci dojem pohodových sousedů, kteří jsou kdykoli,
když je potřeba, k dispozici. Proto na ně nezapomínáme a máme dojem, že
jsou stále s námi.....     Děkujeme.               J. Malá

Pděkování 
Děkuji obecnímu úřadu v Ondřejově, paní starostce Malé, za blahopřání k mým narozeninám.
Jiří Bohata, Ondřejov 287

Vážená paní starostko,
rád bych poděkoval Obecnímu úřadu za milé přání k mým 85. narozeninám. Vážím si této
pozornosti  od  obecního  úřadu,  zvlášť  v  současné  době,  kdy  kvůli  své  nemoci  jsem
v nemocnici  S pozdravem       Josef Čelechovský, Ondřejov 148

Děkuji obecnímu úřadu za blahopřání a dárek k mým narozeninám, který mi předala paní
Ivana Klokočníková a paní Jiřina Klokočníková.
                                                                    Marie Vodrhánková

Srdečně děkuji obecnímu úřadu v Ondřejově za milou gratulaci a dárek k mým narozeninám.
Miroslava Sloupová

Děkuji obecnímu úřadu za milý dárek a blahopřání k mým narozeninám. Paní Klokočníkové
a Staňkové děkuji za milou návštěvu.            Růžena Kölblová

Srdečně děkuji za blahopřání k narozeninám.          Josef Micka

Děkuji obecnímu úřadu za blahopřání k mým narozeninám.     Miloslava Šenychová

Děkuji všem známým, kteří se přišli rozloučit s mým tatínkem,  panem Janem Šeblem.
                                                                 Jana Novotná s rodinou

Děkujeme
     všem spoluobčanům,
kteří přispěli do tříkrálové
sbírky  2005,  která  se
konala  v  kostele  a  dne
8.1.2005  u  Vánočního
stromu v Ondřejově.        
    Celkem bylo  vybráno
13.296,-Kč.  Peníze  byly
předány  arcidiecezní
charitě Praha. 
   35%  sbírky  použije
charita na povodně, lidé v
nouzi, uprchlíci apod.,
   65  %  sbírky  bude
použito na projekt adopce
na dálku - 2 děti v Indii
 (školné á 4900,--Kč).

J.M.
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